
Izvor: EMG portal, 30. mart 2011. 

 

SAVETOVANJE O POSLOVNO – FINANSIJSKOJ KONSOLIDACIJI SRPSKIH 

PREDUZEĆA 

 

Premijer Mirko Cvetković, šef  Kancelarije Svetske banke u Srbiji Lu Brefor i oko 80 

predstavnika domaćih i stranih kompanija, banaka, oganizacija i institucija iz 

privatnog i javnog sektora raspravljaće od 31. marta do 2. februara o poslovno–

finansijskoj konsolidaciji srpske privrede, na tradicionalnom „Vivaldi foruma”, koji 

će se odrţati na Mokroj Gori pod nazivom “Poslovni zaokret 2011”.   

 

“Cilj skupa je da zajedno bolje sagledamo goruće probleme srpske privrede, njihove uzroke 

i posledice i posmatrajući potrebu poslovno–finansijske konsolidacije iz ugla preduzeća, 

banaka i države predložimo rešenja koja će biti u interesu srpske ekonomije u celini“, kaže 

SrĎan Janićijević, osnivač Mokrogorske škole menadžmenta i direktor Ekonomskog 

instituta.  

 

Od učesnika skupa očekuje se da ukažu na izvore i stvarne razmere nelikvidnosti i 

nesolventnosti, mogućnosti i domete finansijskog restrukturiranja, ulogu banaka u 

poslovno– finansijskoj konsolidaciji preduzeća, nove granice državnog intervencionizma, 

ulogu Fonda za razvoj, argumente za i protiv osnivanja razvojne banke, a biće razmotreno i 

zašto ne funkcioniše stečajno zakonodavstvo. 

 

Izvor: EMG portal/Tanjug, 1. april 2011. 

 

NELIKVIDNOST PRETI DA UZME DANAK PRIVREDI SRBIJE 

 

Nelikvidnost preti da uzme danak privredi Srbije, a njeni kljuĉni generatori su 

drţavna i javna preduzeća, trgovinski lanci i trgovina, izjavio je danas predsednik 

kompanije "Metalac" Dragoljub Vukadinović.     

 

On je, na menadžerskom Vivaldi forumu u Mokroj Gori, ukazao da upravo zbog nelikvidnosti 

postoji opasnost da još 200.000 ljudi izgubi posao, pa je neophodno uhvatiti se u koštac sa 

tim problemom. Vukadinović je predložio vladi da napravi ekspertski tim koji će predložiti 

celishodno i dugoročno rešenje za nelikvidnost. Prema njegovim rečima taj problem bi 



mogao da bude rešen i ukoliko bi bilo usvojeno zakonsko rešenje koje predviĎa da se za 

preduzeća koja imaju šansu da ostanu na tržistu našao način za finansijsko 

prestrukturiranje od pet godina, a država bi takoĎe trebalo da bude spremna da svoje 

poreske obaveze reporgramira na isti vremenski period. Osvrćući se na problem sive 

ekonomije Vukadinović je naveo da treba biti dobronameran prema onima koji rade u sivoj 

zoni i uvesti ih u legalne tokove, dodajući da se, takoĎe, mora raditi na zakonskoj regulativi, 

suzbijanju korupcije i poboljšanju efikasnosti sudstva. 

 

Izvor: EMG portal, 1. april 

 

BABIĆ: POSLEDNJI ĈAS ZA EKONOMSKI ZAOKRET 

 

Miodrag Babić, vlasnik BNM International, doskorašnji direktor Hemofarma, izjavio 

je da je poslednji ĉas za ekonomski zaokret. 

 

On je danas na forumu Vivaldi na Mokroj gori, koji su organizovali Mokrogorska škola 

menadžmenta i Ekonomski institut izjavio da je u odnosu na 1990. industrijska proizvodnja 

lane bila 45 odsto, BDP 80 odsto, a investiciije tek trećina, s tim što su ulaganja u osnovna 

sredstva u odnosu na BDP samo 20 do 23 odsto i najniža su u okruženju.  

 

“Uostalom, industrijska proizvodnja 2010. bila je samo 2,3 odsto veća nego 2000. Čak i da 

nije bilo ekonomske krize taj rast bi bio skroman, a udeo industrije u BDP-u u 

meĎuvremenu je smanjen sa 21,7 na 17,5 odsto. Još brže je padala preraĎivačka industrija 

i trenutno je njen udeo u BDP-u 13 odsto, dok je u uspešnim zemljama u tranziciji izmeĎu 

20 i 30, rekao je Babić.   

 

Cvetković: konsolidacija preduzeća biće meĊu glavnim zadacima 

 

Poslovno-finansijska konsolidacija preduzeća biće jedan od važnih ciljeva u procesu 

strateškog oživljavanja privrede u postkriznom periodu, najavio premijer Mirko Cvetković.  

 

U poruci učesnicima foruma Vivaldi, Cvetković je obećao privrednicima i bankarima da će s 

pažnjom razmotriti sve sugestije koje sa tog skupa stignu na adresu Vlade. 

 

 



Izvor: EMG portal, 1. april 2011. 

 

VUKADINOVIĆ: OVE GODINE BEZ POSLA MOŢDA JOŠ 200.000 LJUDI 

 

Dragoljub Vukadinović, predsednik Metalca, upozorio je da bi ove godine, zbog 

rastuće nelikvidnosti, u Srbiji bez posla moglo ostati još 200.00 zaposlenih. 

 

On je istakao da je srpska privreda 2009. zabaležila gubitak od oko milijardu evra, a 

procenjuje se da je i prošle godine ostvaren manjak, doduše nešto niži. Prema njegovim 

rečima, najveći deo gubitaka posledica je plaćanja kamata na kredite i kursnih razlika. 

“Tako se kapital praktično seli iz privrede u banke, a realni sektor tone sve dublje”, rekao je 

Vukadinović.  

 

On je upozorio da se ništa neće rešiti reprogramiranjem kredita, o čemu se vode pregovori 

Vlade, NBS-a i poslovnih banaka. “Bilo bi mnogo bolje da država svoje obaveze prema 

privredi izmiruje u roku od 60 dana”, kazao je on.  

 

On je izjavio da bi deo problema s kojima se suočava srpska privreda mogao biti rešen 

legalizacijom sive ekonomije. “Možda bi rešenje bilo da se firmama koje sad posluju u sivoj 

zoni omogući da u prvoj godini uplaćuju samo penziono i socijalno osiguranje, u drugoj i deo 

poreza, a potom sve obaveze prema državi”, rekla je on na forumu Vivaldi na Mokroj gori.  

 

On je naglasio da u sadašnjoj situaciji privrednici od države traže smanjenje poreza, ali da 

se pojača kontrola javnih nabavki jer se tu rasipa mnogo državnog novca. 

 

 On je istakao da je za osnivanje razvojne banke, navodeći da je jedan od razloga i to su što 

banke protiv toga. 

 

Izvor: EMG portal, 2. april 2011. 

 

BREFOR: VLADA I PRE IZBORA MOŢE SPROVESTI NEKE REFORME 

 

Šef kancelarije Svetske banke u Beogradu Lu Brefor izjavio je danas da će 

nastojati da ohrabri vlasti u Sebiji da pre isteka mandata rekonstruisana Vlada 

krene hrabrije u reforme. 



Brefor je na "Vivaldi forumu" Mokrogorske škole menadžmenta naglasio da svaka vlast u 

predizbornom periodu mogu da biraju izmeĎu dva scenarija.   

 

"Prvi podrazumeva da se pre izbora ubrzaju reforme i tako ostvare neke od zacrtanih 

ciljeva. Drugi scenario, pak, predviĎa da se rešavanje svih kljucnih problema ostave novoj 

vladi. Nadam se da ćemo biti svedoci primene prvog scenarija i ohrabrio bih vlasti da tako i 

učine", kazao je Brefor, odgovarajući na pitanje da li aktuelna Vlada Srrbije do kraja svog 

mandata za napravi ekonomski zaokret.  

 

On je na skupu menadžera na Mokroj gori istakao da neke mere za poboljšanje privrednog 

ambijenta  mogu da se preduzmu odmah ili u narednih nekoliko meseci i kao primer naveo 

"giljotinu propisa", odnosno ukidanje bespotrebnih administrativnih barijera i procedura koje 

otežavaju poslovanje.  

 

"Pri tome ta reforma ništa ne košta, a može se i relativno lako sprovesti", zaključio je Lu 

Brefor. 

 

Izvor: EMG portal, 2. april 2011. 

 

POPOV: SVI SLAVE PRODAJU DELTA MAXIJA 

 

U većini zemalja bi dan u kome se strancima proda najveći trgovinski lanac bio 

proglašen za dan ţalosti za nacionalnu privredu, a u Srbiji su svi, ukljuĉujući i 

Centroproizvod, slavili kada je Delta Maxi prodat Delezu, izjavio je danas generalni 

direktor Centroproizvoda Nemanja Popov.  

 

On je na "Vivaldi forumu" Mokrogorske škole menadžmenta objasnio da je takvo 

raspoloženje privrednika posle prodaje Delta Maxija posledica očekivanja da će taj 

trgovinski lanac sada početi "normalno da posluje".  

 

"Delta Maxi je pre prodaje za većinu preduzeća bio kao omča oko vrata, jer se ta kompanija 

razvijala na tuĎi teret i zahvaljujući raznim privilegijama, a ne na bazi znanja i sposobnosti", 

kazao je Popov.  

 

Kao jednu od stvari koje ne valjaju u Srbiji naveo je sistem vrednosti.  



 

"Sa pogresnim sistemom vrednosti teško je bilo šta popraviti. To je isto kao da sejete 

pšenicu po betonu i da onda raspravljate koje je Ďubrivo najbolje", slikovito je poručio 

Popov.  

 

On je istakao da razvoj ne podrazumeva samo trku za profitom, već i odgovornost prema 

zaposlenima, ali i društvu u celini. Popov je upozorio da u Srbiji postoji nelojalna 

konkurencija, navodeći kao primer privatnu robnu marku  "premia" trgovinskog lanca Delta 

Maxi. U Srbiji, prema njegovim rečima,  nema ni dobrih projekata, ni lidera koji bi ih 

realizovali. 

 

 


